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VIIKISSÄ
TAPAHTUU

Raide-Jokerin työmaa – Viikinkaari suljettu busseilta.

Uutta Raide-Jokerista

YA-lukupiiri 
aloittaa

ke 5.2.klo 17.30-19 
Viikin kirjasto

Tule keskustelemaan nuoria aikuisia 
kiinnostavista kirjoista, lukupiiri 
kokoontuu kerran kuussa.

Viikin  
seniorikerho

ke 19.2. klo 13-15 
Asukastalo Kaari

Kuukausitapaamisessa Helsingin 
yliopiston Kotimaisten kielten kes-
kuksen aiempi, monivuotinen johtaja 
Pirkko Nuolijärvi kertoo suomen 
kieleen liittyvästä aiheesta. 
Kahvimaksu 2 euroa.

Laskiaisrieha
su 23.2. klo 11-14 
Latokartanon tori

Perinteiseen tapaan paljon ohjelmaa 
varsinkin lapsille: polkutraktorit, kasvo-
maalaus, koiravaljakko, pulkkamäki 
(sää varauksella), keppi hevostelua sekä 
grillimakkaraa ja myyjäiset. 

Laskiaisriehaa 
järjestämässä 
Sampsa ry.

Viikin 
siivouspäivä

la 9.5. 
klo 13-15 

(kellonaika saattaa muuttua)
Viikki-Seura jakaa siivousvälineitä 
asukastaloilla Kiila ja Motti
Yhdessä keväistä Viikkiä siistimään!

Hääyö-tapahtuma
la 29.2. klo 16-22
Viikin kirkko

Vaivattomasti ja juhlavasti vihille. 
Ilmoittautumiset viim. 20.2. p. 09 2340 
4400 (ma–pe klo 9–15). Tiedustelut 
pastori Sari Hakuri: sari.hakuri@evl.fi.

Teksti ja kuva: Heikki Rinne

R
akentaminen on alkamassa myös Viikinkaarella. Jokerilinja 550 ja Viikin bussit siirrettiin vuoden alussa 
pois Viikinkaarelta ja tilapäinen bussipysäkki on Maaherranpuiston eteläreunassa Viikintiellä Pasteurin-
kadun kohdalla. Poikkeusjärjestely kestää ainakin vuoden loppuun.

Ensikokemusten perusteella voi sanoa, että kaupungilta oli viisas päätös linjata Raide-Jokeri Viikin 
yliopistoalueen ja keskuksen kautta, vaikka ahdas Viikinkaari aiheuttaakin rakentamiseen teknisiä 

hankaluuksia ja lisäkustannuksia.

Vuoden 2020 seuran suurtapahtuma:

VIIKKI-PÄIVÄ 
lauantaina 29.8.2020

Viikki-Seura on yhteistyökumppaneiden kanssa useana vuonna järjestänyt 
kesäisin tapahtuman Latokartanon torilla. Viime vuonna juhlittiin seuran 
20-vuotistaivalta nutalla. Ensi kesäksi seura haluaa taas luoda viikkiläisiä 
kiinnostavan tapahtuman Latokartanon torille ja nutalle.

Ohjelmaa suunnitellaan kaikenikäisille ja siinä otetaan huomioon 
myös samaan päivään osuva Suomen luonnon päivä.

Jos sinulla on hyviä ideoita tai haluat tulla mukaan järjestämään 
tapahtumaa, ota yhteyttä Viikki-Seuran johtokuntalaisiin. 
Varaa ainakin päivä kalenteristasi jo nyt!
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Pääkirjoitus
Hyvää uutta toimintavuotta 2020!

J
oulu meni ja vuosikymmen vaihtui. Mitä on nyt edessä viikki-
läiset? Raide-Jokerin rakentaminen edistyy vauhdikkaasti, se 
näkyy ja kuuluu. Lunta sen sijaan ei ole näkynyt kuin hetkittäin. 
Toivottavasti saadaan lumitalvi jossain vaiheessa.

Kevään tullessa pitäisi uusien kasvimaapalstojen valmistami-
sen vihdoin käynnistyä Viikinojan puistossa. Uusi kummastuksen kohde 
on se, että Kivikon hiihtohallin viereen valmistellaan kaavamuutosta 
uudelle helikopterikentälle matkustajaterminaaleineen. Käsittämätöntä 
politiikkaa, kun Malmilla on toimiva kenttä, jonka säilyttämisen puolesta 
on taisteltu vuosia. Helikopterikenttä voisi mahtua sinne rakentamisesta 
huolimatta. Mutta Malmin toiminta lopetetaan sakkojen uhalla vuosia 
ennen kuin aluetta aletaan rakentaa. Malmin puolesta käydään vielä 
taistelua. Kivikon helikopteriliikenne tulee vaikuttamaan myös Viikkiin, 
mutta kaavamuutoksen tarkastelualue on rajattu vain Kehä 1:een. Suun-
nitelmaan seuramme ottaa kantaa. Kummastuttaa, miten vähän Helsinki 
kunnioittaa omaa kulttuurihistoriaansa. Tuijotetaan vain tonttituloihin. 

Sama ilmiö on tullut esiin myös Kansallisen kaupunkipuiston valmiste-
lussa. Valtuusto päätti helmikuussa 2017 yksimielisesti, että kansallisesta 
kaupunkipuistosta tehdään esiselvitys ja kaupunginhallitus nimesi sen 
jälkeen hankkeen yhteistoimintapilotiksi, johon otettiin mukaan Kan-
sallinen kaupunkipuisto Helsinkiin (KKPH) –liikkeen edustajat. Kolmen 
vuoden yhteistyöskentelyn jälkeen voin vain todeta, että kaupungin 
virkamiehillä on voimakas vastustus kunnollisen esiselvityksen tekemistä 
kohtaan. Valtuusto edellytti, että selvitys tehdään laajasta etelästä poh-
joiseen ja idästä länteen ulottuvasta alueesta. Hankkeen ohjausryhmä 
on esittänyt hyvin vaatimatonta aluetta esiselvityskohteeksi ja vaihto-
ehtona on, että puistoa ei perusteta, vaan hoidetaan nykyisiä viheralueita 
joillakin lisätoimenpiteillä. Viimeisin toimenpide oli konsulttifirmalla tee-
tetty taloudellisten vaikutusten arviointi, jossa keskityttiin tonttirahojen 
menetysten laskemiseen, jos kansallinen kaupunkipuisto perustetaan. 
Eli ei haluta tehdä esiselvitystä valtuuston esittämässä laajuudessa. Ny-
kyisistä viheralueista ei tule tonttirahojen menetyksiä, koska ne voidaan 
tulevaisuudessa kaavoittaa rakentamiseen. 

Raide-Jokerin rakentamisella perustellaan lisärakentamista radan 
varteen ja joudutaan uhraamaan kaunista luontoa siihenkin. Surullista 
oli hiidenkourun menetys Viilarintien varresta. Hyvällä tahdolla se oli-
si voitu säilyttää suunnitelmia hiukan korjaamalla. Rakennuspaineet 
kohdistuvat myös Viikin alueelle. Seuraamme suunnitelmia tiiviisti ja 
otamme kantaa asioihin.

Tälle vuodelle olemme suunnitelleet Viikki-päivää Latokartanon torille 
ja nuorisotaloon 29.8. ”Torilla tapahtuu ja musiikki raikaa” –tyyliin 
yhteistyössä alueen toimijoiden ja järjestöjen kanssa. Tervetuloa mukaan 
suunnittelemaan ja toteuttamaan ensimmäistä yhteistä Viikki-päivää! 
Päivä on myös ensimmäinen virallinen Suomen luonnon päivä, joten se on 
varmaan syytä ottaa huomioon ohjelman suunnittelussa. 
Olkaa yhteydessä meihin. 

Lehtemme tulevaisuus on epävarmaa. Haem-
me edelleen päätoimittajaa. Palkkaa emme 
voi maksaa, mutta hyvää työ kokemusta on 
mahdollisuus saada. Ilman lehteä ei tieto 
leviä toiminnastamme, vaikka verkossa 
siitä kerrotaankin. •

Oikein hyvää uutta   
vuosikymmentä!

Riitta Korhonen

Viikin-Latokartanon 
alueen sitoutumaton, 
kaikille avoin tiedotuslehti. 

Lehti ilmestyy kolmesti 
vuodessa tammi-, touko- 
ja elokuussa.

Lehteä on saatavana mm. 
Viikin Asukastaloilta, Viikin 
kirjastosta. Viikin kirkosta, 
K-Supermarket Viikistä, 
Moni toimitalon kahvilasta 
ja sen voi lukea näköis-
painoksena Viikki-Seuran 
verkko sivuilta 
https://viikkiseura.fi/.

JULKAISIJA
Viikki-Seura ry, c/o Riitta Korhonen 
Tilanhoitajankaari 22 C 55,00790 Helsinki
riittakorhonen3@gmail.com

TOIMITUS:
VT PÄÄTOIMITTAJA
Riitta Korhonen

TOIMITTAJAT
Virve Obolgogiani, Heikki Poroila ja Heikki Rinne.

ILMOITUSMYYNTI
Virve Obolgogiani, p. 040 7674212
vo@mimino.fi

TAITTO/ PAINO:
Sivupainajainen Kirsi Pääskyvuori
Trinket, Helsinki 2020

PAINOS:
500 kpl

1 /2020

Musti ja Mirri Viikki
Viikintori 3

044-4690111

Ma-Pe 10-21   La 10-18   Su 12-16
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Tule Viikki-Seuraan
Viikki-Seura on sitoutumaton, kaikille avoin 
kaupunginosayhdistys, jonka toimialueena 
on Viikki-Latokartano.

Jäseniksi ovat tervetulleita kaikki Viikin asioista kiinnostuneet. 
Tule sinäkin mukaan, aktiiviseksi toimijaksi tai tukijäseneksi. 
Jäsenmaksu on vain 15 euroa vuodessa, tukijäseneltä 25 euroa.

Viikki-Seura toimii kaikkien viikkiläisten yhteisenä äänenä, 
oli sitten kyseessä liikenne, nuoriso, liikunta, sosiaali- ja terveyspalvelut 
tai pientä taloudellista tukea tarvitseva paikallinen hanke.

Kaikissa seuraan liittyvissä asioissa voit ottaa yhteyttä seuran 
puheenjohtajaan Riitta Korhoseen, riittakorhonen3@gmail.com, 
sihteeriin Pia Skogiin, pia.skog57@gmail.com. •

Tervetuloa!  Kauppiaat Jenni ja Nikke

Viikin kahvi 
200 g 
9,95 € 
(49,75 € /kg)

K-SUPERMARKET VIIKKI ON AUKI 
VUODEN JOKAISENA PÄIVÄNÄ

KLO 24.00 ASTI!

Maailman 
pienimmästä 
paahtimosta!

Kuva: Veijo Mickelsson

Sunnuntaina 19.1. Tossavaisen perheellä 
oli oma siivouspäivä.

Tässä voisi olla 
teidän yrityksenne 
ilmoitus.
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H
elsingin kaupunki etsii uutta 
paikkaa helikopterikentälle, 
kun lentotoiminta Malmilla 
halutaan lopettaa ja Herne-
saaressa sijainneen kentän 

paikka on varattu asuntorakentamiseen.
Kaupunki on jo vuonna 2014 yleis-

kaavan käsittelyn yhteydessä tutkinut 
helikopterikentän sijoitus mahdollisuutta 
Helsinkiin. Silloin tehdyssä selvitykses-
sä todettiin, että ehdotetut paikat 
Kivikko, Santahamina, Vuosaaren sa-
tama, Pohjois-Pasila, sekä Salmisaari 
ja Rajasaari eivät sovellu kaupallisen 
helikopteri kentän sijoituspaikaksi. Par-
haaksi sijoitus paikaksi todettiin tuolloin 
Helsinki-Vantaan lentokenttä, jossa on 
toimintaan sopivat palvelut, tilat ja luvat 
valmiina. 

KIVIKKO UUDESTAAN   
SUUNNITELMIIN

Kesällä 2019 Kivikko palasi uu-
destaan kaupungin suunnitelmiin. 
Myllypuro-seura laati kaupungille kir-
jeen, jossa vastustetaan kentän perus-
tamista Kivikkoon mm. melusaasteen ja 
muun alueen asukkaille tulevan haitan 
vuoksi. Viikki-Seura ja lukuisat alueen 
asukkaat allekirjoittivat myös kirjeen. 
Kirjeessä päädyttiin ehdottamaan 
helikopteri toiminnan keskittämistä 
Helsinki-Vantaalle.

Joulun alla kaupunki tiedotti asema-
kaavan muutoksesta, jota suunnitellaan 
pelastusasemaa varten kaavoitetulle 
tontille hiihtohallin viereen. Voimas-
sa olevan kaavan mukaan tontille on 
voinut sijoittaa mm. helikopterikentän, 
huoltorakennuksen ja maanalaisia tiloja. 
Asema kaavaa suunnitellaan muutetta-
vaksi siten, että myös tontin kaupal-
linen käyttö helikopterikenttänä olisi 
mahdollinen. 

MIKSI MALMI EI KELPAA?

Kivikon suunnitelmassa ihmetyttää, mik-
si kaupunki ei näe vaihtoehtona Malmin 
lentokenttää, jota se on sulkemassa mo-
nien tahojen aktiivisesta vastustuksesta 
huolimatta. Malmin kentällä olisi valmii-
na ilmailutoimintaan hyvin sopiva infra 
ja matkustajaterminaali, lisäksi vahvat 
perinteet ja innokkaita toimijoita.

Kaupungille lähetettyyn ehdotukseen, 
jossa Malmi nostettiin vaihtoehdoksi 
Kivikolle, kaupunki vastasi 7.1.2020, 
että Kivikossa on tällä hetkellä varaus 
helikopterikentälle voimassa olevassa 
asemakaavassa (AK11670). Asema-
kaava sallii keskimäärin yhden lennon 
(nousu ja lasku) vuorokaudessa. Sinne 
suunnitellaan myös meluselvitystä ja 
ympäristöluvan hankkimista. 

Kaupungin vastineesta voi ymmär-
tää, että nyt yritetään pikaisesti siirtää 
kevyttä helikopterikalustoa Malmilta Ki-
vikon puolelle. Tällaiselle väliaikaiselle 
ratkaisulle ei ole tarvetta, koska Kivikon 
uuden helikopterikentän asemakaava-
muutoksen ja ympäristölupa prosessin 
ajan helikopterit voisivat edelleen käyttää 
nykyisiä tilojaan Malmin lento kentällä. 
Prosessi kestänee 1-2 v, ja lähi vuosina 
kaupungin antamien tietojen mukaan 
Malmilla tehdään vain asuin alueen 
suunnittelua varten tarvittavia valmis-
televia töitä, kuten pohja tutkimuksia. 
Kaupunki halunnee pikaisilla toimilla 
saada Kivikkoon helikopteri toiminnalle 
alun.

KAUPALLISTA LENTOTOIMINTAA   
VIIKIN YLLE 

Asemakaavamuutos tähtää olennai-
sesti suuremman helikopterikentän 
rakentamiseen. Kaupunginhallituksen 
elinkeinojaosto päätti 16.9.2019 varata 

Teksti: Virve Obolgogiani

Helikoptereita
Viikin naapuriin?

vuoden 2022 loppuun asti viidelle yh-
tiölle Kivikon teollisuusalueelta 13 000 
m2 alueen helikopterikentän toteutus-
edellytysten jatkoselvitystä varten.

Varauspäätöksen mukaan yhtiöiden 
tarkoituksena on rakentaa Kivikon 
hiihto hallin viereen kenttä ja 3000 m2 

halli, johon tulisi koptereiden huolto-
tilojen lisäksi toimistotiloja ja matkustaja-
terminaali. Kenttää operoivan uuden yh-
tiön hallinnassa olisi 15-20 heli kopteria 
ja lentoajat olisivat klo 7-22. Jos kaupal-
linen helikopteriliikenne tähtää kuten 
Hernesaaresta ensisijaisesti etelän suun-
taan eli Tallinnaan, Viikin ylle tulee vilkas-
ta lento liikennettä raskaalla kalustolla, 
joka häiritsee myös Vanhankaupungin-
lahden linnustonsuojelu aluetta. 

Kaupungin vastine 7.1.2020. päättyy 
sanoihin: ”Helsinki on pääkaupunkina 
toiminnallisesti monipuolinen, ja haluaa 

profiloitua myös yritysmyönteisenä kau-
punkina.” Olisi hienoa, jos se haluaisi 
profiloitua myös asukasystävällisenä 
kaupunkina. Malmin lentokenttä on 
ollut olemassa yli 70 vuotta, joten kaikki 
sen ympäristössä asuvat ovat jo muutta-
essaan tienneet lentotoiminnasta. Miksi 
lentotoimintaa pitää siirtää Kivikkoon 
ja lähemmäksi asuinalueita – Viikkiä, 
Myllypuroa, Kontulaa, joiden asukkaat 
eivät ole muuttaessaan varautuneet 
lentotoiminnan aiheuttamiin haittoihin?

Viikki-Seura edellyttää kaupungil-
le antamassaan kannanotossa, et-
tä Kivikon asemakaavamuutosta ei 
viedä päätöksen tekoon ennen kuin 
helikopteri yhtiöt ovat teettäneet kun-
nolliset ympäristövaikutusselvitykset ja 
hakeneet toiminnalleen lainmukaisen 
ympäristöluvan. •

Helikopterikentän asemakaavamuutos, ote kaupungin tiedotteesta 3.12.2019. 
Meluhaittojen tarkastelualue on aivan liian suppea.

V
uonna 2018 Suomessa kuo-
li huumeisiin 261 henkilöä, 
mikä on enemmän kuin kos-
kaan aikaisemmin. Samaan 
aikaan meillä halutaan tehdä 

huumemyönteisempää politiikkaa ja esi-
merkiksi Helsinkiin suunnitellaan tiloja 
huumeiden turvalliseen käyttöön. Suun-
ta on huolestuttava ja sisältää aineksia 
kansalliseen hätätilaan.

Idean taustalla on Helsingin vihrei-
den kaupunginvaltuutetun Kati Juvan 
maaliskuussa 2018 valtuustolle jättämä 
aloite. Viime vuonna valtuusto päätyi 
kannattamaan aloitetta, mutta koska 
huumeiden hallussapito on rikoslaissa 
kiellettyä toimintaa, piikityshuoneelle 
pitää hakea erityislupa kokeiluun. Tämä 
prosessi on nyt käynnissä eduskunnan 
sosiaali- ja terveysvaliokunnassa.

Piikityshuoneita perustellaan huumei-
den käyttäjien inhimillisellä kohtelulla 
ja sillä, että mahdollisuus ohjata heitä 
hoitoon paranee. Tästä onkin maailmal-

la näyttöä, esimerkiksi tiheään viitattu 
Portugalin malli osoittaa selvästi, että 
narkomaanien asema paranee merkit-
tävästi.

Missään arvioissa ei kuitenkaan ole 
tehty idean kokonaisarviointia. Tässä 
kohtaa liberaali huumepolitiikka on 
lyhytnäköistä. Ennen kaikkea kysymys 
on siitä, minkälaisen viestin huumeiden-
käytön dekriminalisointi ja normalisointi 
lähettävät nuorille ja lapsille? Päihteiden 
sekakäyttö on jo muutenkin aivan liian 
yleistä.

Kyse on arvovalinnasta. Millä ta-
voin haluamme helpottaa huumeiden 
ongelma käyttäjien asemaa, jotka usein 
ovat niitä kaikkein heikoimmassa ase-
massa olevia? Jos hyväksyvämpi suhtau-
tuminen huumeiden käyttöön johtaa 
siihen, että politiikan takia nuori ajautuu 
päihteiden sekakäyttäjäksi ja/ tai kovien 
huumeiden käyttäjiksi, hinta on liian ko-
va. Se on liian kallista yhteiskunnan ta-
solla ja aivan liian traagista yksilötasolla.

Pääkaupunkiseudulla on Helsingin 
kaupunginhallituksen selvityksen mu-
kaan 8000 piikittävää narkomaania. 
Kaupunginhallituksen viimevuotisessa 
esiselvityksessä kysyttiin huumeiden 
käyttäjiltä, kuinka moni kävisi tällai-
sessa piikitystilassa. Tulosten mukaan 
22 prosenttia kävisi päivittäin, 26 pro-
senttia joitakin kertoja viikossa. Näiden 
tilaa käyttäviksi ilmoittautuneiden luku-
määrän perusteella piikitystilassa kävisi 
päivittäin 1700-2500 narkomaania.

Olisi murheellista, jos tällainen piikitys-
huone päätettäisiin rakentaa Viikkiin, tai 
mihin tahansa muulle Helsingin alueelle. 
Huumekauppa keskittyisi tuon huoneen 
ympärille. Häiriöiden määrää voi vain 
kuvitella.

Ongelma kaupunginhallituksen sel-
vityksessä, kuten myös kaikissa kau-
punginhallituksen referoimissa kansain-
välisissä selvityksissä on se, että tällai-
sen järjestelmän etuja on ajateltu vain 
huumeiden käyttäjien näkökulmasta. 

Mitään lapsiin tai perheisiin kohdistuvia 
vaikutuksia ei ole selvitetty, eikä ajateltu.

Piikityshuoneita ja huumeidenkäytön 
normalisointia parempi vaihtoehto olisi 
tukea ongelmakäyttäjiä ja löytää heille 
tehokkaampia tukimuotoja lopettaa 
huumeiden ja muiden päihteiden käyt-
tö. Tältä osin sosiaalipalveluissamme ja 
lainsäädännössä sekä erityisesti lasten 
oikeuksien kunnioittamisessa on run-
saasti vielä kehitettävää. Kannattaisi 
vakavasti harkita esimerkiksi Ruotsin 
mallia hoitoon ohjaamisen pakosta kaik-
kien päihteiden osalta. Eiköhän meillä 
kaikilla tavoitteena ole ennemminkin 
päihteetön elämä kuin huumehöyryisen 
elämän glorifiointi.

Yhteiskunnan pitää antaa selkeämpi 
viesti siitä, ettemme hyväksy huumeiden 
käyttöä. Meillä ei ole sellaiseen varaa. 
Asia on keskeinen lasten ja nuorten 
hyvin voinnin, mutta myös tietysti kaik-
kien viikkiläisten turvallisuuden kannal-
ta. •

Teksti: Riina Länsikallio Ei huumeita Viikkiin, ei huumeita minnekään!
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Viikin joulupolkutapahtuma –  
elävää perinnettä vai  
paikallista pakkopullaa?

V
iikin joulupolkuperinne käyn-
nistyi viimeistään joulukuussa 
2005, mahdollisesti jo aiem-
minkin. Itse olen osallistunut 
järjestelyihin täysillä vuodesta 

2006, joten muistan historiaa tältä osin 
vajaat 15 vuotta. 

Joulupolku tapahtumaideana ei toki 
ollut viikkiläistä keksintöä, mutta meil-
lä oli jotain, mitä juuri kellään muul-
la ei ollut. Viikissä päästiin nimittäin 
järjestämään tapahtumaa vanhassa 
Vadelmakallion ladossa, jossa oli ainut-
laatuinen tunnelma. Tärkeimmäk-
si yhteistyö kumppaniksi muodostui 
Metsä yli oppilaiden kuusikauppa, joka 
järjesti paikalle valoa ja kuusen tuoksua. 
Muita kumppaneita ovat vuosien varrella 
olleet mm. asuka s talot, Viikin kirkko, 
Viikin martat, Viikin NMKY, FC Viikin 
Haukat, YTV, Lato kartanon perus koulun 
vanhempain yhdistys, Viikkari, Viikin MLL 
ja ratsastus keskus Karlvik.

Kun Vadelmakallion ladosta tuli poni-
talli, jouduttiin muutamaksi vuodeksi 
Viikkarin sisä- ja ulkotiloihin. Se ei osoit-
tautunut erityisen toimivaksi ratkaisuk-
si, tunnelmaa oli vanhan ladon jälkeen 
vaikea luoda ja eiväthän ne talvetkaan 
enää niin lumisia olleet. 2010-luvulla 
siirryttiin sitten pikkuhiljaa asukastalo 
Lavalle, jonka tiloissa on viime vuosina 
tapahtumaa järjestetty. 

Viikin joulupolun ohjelma on perin-
teisesti ollut niukka. Alussa ei ollut juuri 
muuta kuin tunnelmaa, lämmintä me-
hua ja piparkakkuja, joiden menekin pe-
rusteella arvioitiin käyneitten määrä. Par-
haana jouluna taisi mennä melkein 500 
piparia. On yritetty myös lyhty kulkueita, 
erilaisia toimintarasteja ja joulu laulujen 
yhteislaulamista. Edes joulu pukkia ei 
alkuvuosina tarjottu, ladolla päivystivät 
vain joulumuori ja tontut. Tapahtuma on 
perustunut talkooporukan työhön ja sen 
myötä on välillä ollut enemmän ja välillä 
vähemmän järjestäviä käsiä. Yleisesti 
ottaen yhteistyöhön myös käytännös-
sä halukkaiden määrä on vähentynyt, 
koska jokseenkin kaikki yhteisöt järjes-
tävät nykyään omat joulu- tai ainakin 
pikkujoulutapahtumansa.

Viime vuosina tapahtuma on va-
kiintunut asukastalo Lavalla niin, että 
perinteisen joulukuusiarvan lisäksi on 
ollut tarjolla lapsilla askartelua, perin-
teiset mehu- ja piparitarjoilut, Kuusi-
kaupan järjestämä joulukuusi nurkassa, 
LaValla-kuoro laulamassa ja ennen muu-
ta joulupukki itse vierailemassa paikalla. 
Pukkia lapset odottavatkin hartaasti, 
muun ajan mieluiten riehuvat vapaasti 
hämärässä tilassa.

Tällaisen tapahtuman kustannukset 
eivät ole valtavat, mutta pullonkaulaksi 
on vuodesta toiseen osoittautunut toi-
saalta ehtivien talkoolaisten löytäminen 
ja tehokkaan tiedottamisen onnistumi-
nen. Myös taivaalta lotiseva sade on 

muutamana vuonna tehnyt parhaan-
sa latistaakseen tunnelmaa. Vuodesta 
toiseen on tapahtuma silti haluttu jär-
jestää, koska on ajateltu, että Viikkiin 
kyllä mahtuu yksi kaikille avoin, yhteinen 
tapahtuma, joka ei ole sidottu tiukasti 
minkään ajattelutavan perinteisiin, vaan 
tärkeintä on ollut tarjota lapsille mahdol-
lisuus kokea vuoden pimeimmän ajan 
keskelle pieni valon ja lämmön hetki.

Useamman kerran on oltu kahden 
vaiheilla, mutta vain yhtenä vuotena 
koko tapahtuma on jouduttu perumaan, 
kun tekijöitä ei kerta kaikkiaan löytynyt. 
Kaikissa järjestöissä aktiiviset ihmiset 
valittavat, että joulun aika on pahin, kun 
pitäisi olla niin monessa paikassa yhtä 
aikaa. Silti on aina yritetty, koska se, 
mikä aikuiselle voi tuntua joka vuotiselta 
pakko pullalta, muuttuu merkillisellä ta-
valla lasten mielissä aidosti ilahduttavak-
si tapahtumaksi, jonne tullaan vuosi vuo-
den perästä kokemaan jotain sellaista, 
mitä ei muihin vuodenaikoihin mahdu.

Olen itse käppäillyt joulupolku-
tapahtumissa niin monena vuonna, 
että jotkut lapset ehtivät jopa oppia 
tunnistamaan (jotkut tosin luulivat mi-
nua joulu pukiksi, vaikka olin vain vanhan 
herran vähä arvoinen apulainen). Sieltä 
tonttulakin alta kun katselee lasten rie-
mua, pakkopulla alkaa taas maistua 
oikein makealta.

En osaa arvioida, kuinka monella 
viikki läiselle perinteinen joulupolku-
tapahtuma on tuttua paikallista pe-
rinnettä. Mutta ainakin pienten lasten 
perheille sitä voi suositella helppona 
kohteena, jonne kaikki ovat tervetullei-
ta. Kun ollaan Lavan katon alla, ei ole 
niin väliä, vaikka lumen sijasta tulisi tai-
vaalta vettä. Kunhan joulupukki pääsee 
matkaan ja ehtii piipahtaa myös Viikissä. 
Tätä mieltä ovat ainakin olleet kaikki 
haastattelemani lapset. Mutta aikuisten 
viitsimisestä tällaiset tapahtumat aina 
viime kädessä kiinni ovat. Toivoa sopii, 
että sitä viitsimistä löytyy tähänkin ulkoi-
sesti vaatimattomaan tapahtumaan. •

Uskollinen kumppani, 
Metsäylioppilaiden Kuusikauppa, 
aina paikalla!

Vuonna 2007 oli lumetonta, mutta Vadelmakallion ladolla oli tunnelmaa.

Vuoden 2012 tapahtuman alkutahdit kajautti LaValla-kuoro Latokartanon torilla.

Vuonna 2017 oli Lavalla tungosta, kun joulupukki oli ehtinyt paikalle.

Teksti ja kuvat Heikki Poroila
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Viikkiläisten  
liikuttaja

Teksti: Virve Obolgogiani

J
onna Suonio kävi jo Alppilassa 
asuessaan Viikissä ohjaamas-
sa liikuntatunteja. Viikkiin hän 
muutti 10 vuotta sitten, kun 
kasvava perhe vaati lisää tilaa: 

perheeseen syntyi kahdessa vuodessa 
kolme lasta. Väliaikaiseksi ajateltu rat-
kaisu on kestänyt, kun Viikin hyviä puo-
lia – luontoa ja liikuntamahdollisuuksia 
- ei ole tehnyt mieli vaihtaa. Nyt lasten 
koulujen vaihtokin vaikeuttaisi muuttoa.

Jonnan ensimmäiset liikuntaohjaukset 
Viikissä olivat äiti-vauvajumppa esikoisen 
ollessa noin neljän kuukauden ikäinen. 
Vuodesta 2016 hänellä on ollut oma 
toiminimi LiikkuvaKeho. Sysäys yrityksen 
perustamiseen tuli, kun pitkään toiminut 
Keho&mieli -seura lopetti toimintansa. 
Jonna huomasi, että salit olivat täynnä 
kiinnostuneita liikkujia, mutta ei ollut 
toimijaa niitä liikuttamassa. Hän uskal-
tautui ottamaan Kunto-talon tunnit 
omiin nimiinsä, ja osa niistä liikkujista 
on edelleen mukana. Uskollisimmat 
asiakkaat ovat aloittanet treenaamisen 
Jonnan tunneilla jo äitivauva jumpassa yli 
10 vuotta sitten. Vauvat ovat jo koulu-
ikäisiä ja Jonnan lapset kulkevat itse mu-
kana apuopettajina pienempien lasten 
liikuntatunneilla.

Tällä hetkellä LiikkuvaKeho tarjoaa 
Viikissä torstai-iltaisin kokonaisuuden, 
joka sisältää neljä erityyppistä puolen 
tunnin jaksoa: syke, core, body ja ve-
ny. Asiakkaat voivat valita, haluavatko 
vain yhden puolituntisen tai useamman 
yhdessä. Innokkaimmat ostavat koko 
kahden tunnin paketin. Kolmen lapsen 
äitinä Jonna tietää, ettei aina pääse tiet-
tynä iltana liikkumaan. Siksi hän tarjoaa 
myös perhepaketin, jossa voi yhdellä 
maksulla käydä perheen toisen aikuisen 
kanssa tunneilla vuorotellen.

Jonna pitää myös tärkeänä sitä, että 
saadaan nuoret liikkumaan. Siksi hän 
tarjoaa tunneilleen teinitutustumisen: 
nuori voi käydä kaksi kertaa maksutta 
ja toivottavasti näin löytää liikunnan 
kipinän. Jonna kertoo innostuneena, 
miten hänen muualla pitämillään tun-
neilla esimerkiksi perheliikunnassa koko 
perhe liikkuu ”tiiminä”. Hänestä on kiva 
seurata, miten isovanhemmat ja lapsen-

lapsi pyörivät parina tanssihipassa tai 
tehotreenissä isä ja teini-ikäinen tytär 
treenaavat yhdessä ja lyövät yläfemmat 
hyvän treenin päätteeksi.

Perheliikunta on Jonnan sydäntä lä-
hellä. Miksi viedä kaikkia lapsia omiin 
harjoituksiin, jos koko perhe voi liikkua 
yhdessä. Tälle vuodelle Jonna suunnitteli 
Viikkiinkin uutta perheliikunnan tuntia, 
mutta joutui sitten toteamaan, ettei oma 
aika vain riitä. Keväällä hän toteuttaa 
taas suositun perhetreenin Latokartanon 
liikuntahallin nurmella.

Tällä hetkellä Jonna ohjaa Viikin li-
säksi iltaisin liikuntaa Öster sundomissa 
ja Nurmi  järvellä, sekä sijaistaa usein 
varsinkin aikaisia aamuja FIX-liikunta-
keskuksissa. Hänellä on myös päivä työ 
Nurmijärven liikunta  suunnittelijana. 
Aiemmin hän teki töitä Helsingin 
liikunta  virastossa, mutta ei halunnut 
jatkaa vuoro töissä, joissa on viikon-
loppujakin kiinni.

Päivätyön ja iltaohjausten yhdistämi-
nen tuntuu toimivan hyvin. Viikonloput 
Jonna pitää kokonaan vapaina ja tun-
teekin aina perjantai-iltaisin, että silloin 
alkaa miniloma. Ohjaajan työ on tiukasti 
aikataulutettua, joten viikonloppuna on 
ihanaa toimia ilman aikatauluja.

Jonnalla on kokemusta hyvin monen-
laisen liikunnan ohjaamisesta. Viikissä 
lajeina ovat olleet esimerkiksi mamma-
treeni, tempputanssi, taaperojumppa, 
perhetreeni, HIIT, zumba, DanceMix, 
kiinteytys ja functional training,

Tämän hetken trendinä hänen mieles-
tään näyttää olevan siirtyminen kovista 
treeneistä pehmeämpiin. Liikuntatrendit 
kulkevat sykleittäin, aaltoina erilaisten 
liikuntamuotojen suosion vaihdellessa, 
Jonna arvelee ja jatkaa, että tärkeintä 
on jokaisen löytää itselleen mieluisa 
liikuntamuoto.

Surkeasta talvesta Jonna toteaa, että 
onneksi meillä on aina aivan mahtavat 
sisäliikuntasäät. Muutenkin hän uskoo, 
että liikunta on paras lääke kaamos-
masennukseen. Aina kannattaa nous-
ta kotisohvalta ja lähteä liikkumaan, 
edes kävelylenkille. Se parantaa oloa, 
eikä koskaan tarvitse katua, että on 
lähtenyt. •

Jonna liikkuu maailmallakin: Vereda do 
Pico Ruivon vaellusreittiltä Madeiran 
kor keimmalta huipulta. Kuva: Alisa Rajala.

Joulusauna torilla
Jouluaattona oli mahdollista saunoa ja 
istua paljussa Latokartanon torilla. Vuo-
rot alkoivat klo 10 ja saunojat vaihtui-
vat tasatunnein. Järjestäjänä oli Malmin 
seurakunta, joka tarjosi näin mahdol-

Viikin kirjastossa tapahtuu 
kevätkaudella 2020
 Lainanpäivä  8.2. lauantaina. 
Aloitamme viime vuoden lehtien myynnin heti aamusta. 

 Lasten lauantai  21.3. klo 12-15. 
Ohjelma tarkentuu myöhemmin, seuraa ilmoitteluamme!

 Helpot ja hauskat lautapelit  Torstaisin 23.1., 13.2., 5.3., 26.3., 16.4., 
7.5. klo 17 – 19. Tule tutustumaan lautapeleihin ja löydä peliseuraa!

 Keskiviikon lukupiiri  kokoontuu kerran kuukaudessa keskiviikkoisin 
klo 17:30 - 19:00. Ei ennakkoilmoittautumista. Tervetuloa mukaan!
Kevään 2020 kokoontumiset ja kirjat ovat: 
12.2.  Jaan Kross: Syvyydestä
11.3.  Domenico Starnone: Solmut
15.4.  Melinda Nadj Abonji: Kyyhkysten lähtö
13.5.  Tua Forsström: Mutta kuvittelin että sydän ei tunne rajoja

 Mitä tehtäis?  lauantaisin 1.2., 7.3., 4.4. klo 12–14
Tule mukaan koko perheen puuhapajaan! Pajoissa opitaan kädentaitoja, 
lennätetään mielikuvitusta, taiteillaan kierrätysmateriaaleista ja vietetään 
aikaa yhdessä. Alle kouluikäiset aikuisen kanssa. 

 Young adult -lukupiiri  keskiviikkoisin 5.2., 4.3., 8.4., 6.5. klo 17.30–
19. Viikin kirjastossa aloittaa YA-lukupiiri eli young adult. Lukupiirissä 
luetaan nuorille aikuisille suunnattua kirjallisuutta ja keskustellaan vapaa-
muotoisesti kirjoissa esiin nousevista teemoista. Lukupiiri on tarkoitettu 
kaiken ikäisille YA-kirjallisuudesta kiinnostuneille. 

 Talvilomapuuhaa  ti 18.2. klo 13–15, ke 19.2. klo 13–15 ja to 20.2. 
klo 13–15 lapsille ja nuorille. Ohjelma tarkentuu myöhemmin.

 Satutuokiot  torstaisin 30.1.–23.4. klo 9.30 (ei viikolla 8)

 Vauvalorutuokiot  (alle 1 –vuotiaille lapsille, oman aikuisen seurassa) 
keskiviikkoisin 19.2., 18.3. ja 15.4 klo 9.30 – 10.

 Taaperotuokiot  (yli 1 –vuotiaille lapsille oman aikuisen seurassa) 
samoina päivinä klo 10.30 -11.00.

 Taaperoiden vappudisko  torstaina 30.4. klo 9.30–11.30
Musiikkia ja mielettömän hauskaa menoa diskopallon loisteessa! Vap-
puaaton aamuna Viikin kirjaston tanssilava täyttyy diskoasuisista taa-
peroista, heidän vanhemmistaan ja isovanhemmistaan. Tulkaa tekin 
mukaan bilettämään! 

Viikin kirjasto toimii normaalisti touko kuun loppuun. Sen jälkeen alka-
vasta remontista lisätietoja päivitetään kirjaston ilmoitustaulun vieressä 
olevalle tiedotuspaikalle. 

Kuva: Rasoul Khorram

lisuuden istua saunassa ja kuunnella 
samalla joulurauhan julistusta. Läheinen 
kuntosali oli mukana järjestelyissä, siellä 
oli mahdollista käydä suihkussa ja vaih-
taa vaatteet. • VO

  

  VIIKIN KIRJASTO sinisessä ympyrätalossa, 
Viikinkaari 11. www.helmet.fi/viikinkirjasto

KAIKKIIN TILAISUUKSIIN
ON VAPAA PÄÄSY.
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Teksti: Veijo Mickelsson

Nuoret tarvitsevat kohtaamista

V
iikin nutan ovet sulkeutuivat 
juuri koulujen loma-ajaksi ja 
toiminta on tauolla ainakin 
tammikuun 2020 loppuun. 
Viikin vapaaehtoisten Erja 

Aalto kysyy: ”Eikö juuri loma-aikoina 
olisi tärkeää tarjota toimintaa etenkin 
alueen niille nuorille, joiden vanhemmil-
la ei ole varaa tai mahdollisuuksia lähteä 
kalliille lomamatkoille?” Hän on ilmais-
sut apulaispormestari Pia Pakariselle 
huolensa peruspalvelujen resursoinnin 
tilasta ja työntekijöiden lisääntyvästä 
uupumuksesta.

Hän siteeraa Me-säätiön arviota 
vuoden 2018 tietojen perusteella, että 
helsinkiläisistä 15–29-vuotiaista nuorista 
6,9 prosenttia (eli 9 398 nuorta) olisi 
syrjäytymis vaarassa. Hän muistuttaa 
myös, että ennaltaehkäisevää nuoriso-
työtä ja uudenlaista työotetta halutaan 
kehittää mm. koulun, nuorisotyön se-
kä sosiaali- ja terveyspalvelujen raja-
pinnoille. Siksi herätti suurta hämmäs-
tystä, että Viikin nutan ovet sulkeutuivat.

Toinen vapaaehtoisista Terhi Suvileh-
to toteaa myös, että nuoret tarvitsevat 
turvallisen paikan viettää aikaa luotet-
tujen aikuisten seurassa. nutan ovessa 
sulkemisen syyksi kerrotaan ”lisääntynyt 
levottomuus ja turvattomuus”. Terhi 
Suvilehti toivoo, että nuoriso-ohjaajat 
saavat pian sovittua uusista toiminta-
malleista, sillä he tekevät äärimmäisen 
tärkeää työtä ja heitä tarvitaan.

Nuoriasiankeskuksen toiminnan-
johtaja Lea Packalén lähetti Viikki-Seu-
ralle terveisiä, että ovat Nutan suhteen 
7.1.2020 alkaneet kehittämistyön; 
toiminnan uudelleen suunnittelun, 
myös nuorten kanssa uuden toiminta-
kulttuurin luomiseksi. Ovet aukeaisivat 
näillä näkymin 1.2.2020. Osa sovituis-
ta ryhmistä jatkaa tammikuussa mm. 

keski viikon tanssiryhmät ja järjestöt 
kokoontuvat nuorisotalolla normaalis-
ti. Viikin nuorisotyöyksikössä Pihlaja-
mäen nuoriso talo aukesi 2.1. ja palvelee 
alueen nuoria.

Erja Aalto pohtii: ”Mietin, mitä voi 
tavallinen kansalainen tehdä muuta 
kuin valittaa? Ryhtyä aktiiviksi ja liittyä 
mukaan vapaaehtoistoimintaan ja vai-
kuttamaan? Vai ajattelenko, että ei tää 
kuulu mulle, ei ole aikaa, ei kiinnosta.”

Toivottavasti moni vastaa, että in-
nostaa. Itse olen toiminut vuosia Viikin 
nuorten kanssa. Hyviä tuloksia saatiin jo 
2000-luvun alussa. Nuoret kaipaavat ja 
antavat arvoa sille, kun pysähtyy aitoon 
kohtaamiseen, aikuisena ja aukottoman 
tasa-arvoisella asenteella juttelemaan. 
Kyselemään ihan vaikka kuulumisia 
jne. Usein syntyy uskomattoman hyviä 
tunnelmia ja hämmästyttävän fiksuja 
ajatuksia, eikä leikkimielisyys ja huu-
morikaan ole heille vierasta. He ottavat 
suurenmoisesti vastaan, kun jää nuorta 
kunnioittaen keskusteluun. Nuori kiin-
nostuu helposti myös aikuisesta ja hänen 
mielipiteistään ja myös, hyvä niin, ovat 
tarkkana ”mikähän motiivi aikuisella 
onkaan”. 

Vaikka olisikin aluksi vähän kankeana 
nuorta lähestyessään, hänen luo pysäh-
tyessään, mutta jos on aidosti halukas 
kohtaamaan nuorta, hän kyllä lähes 
poikkeuksetta suhtautuu kiinnostu-
neesti ja ystävällisesti. Tulee helposti 
jopa puolitiehen vastaan, jos signaali 
on teeskentelemätön ja vilpitön. Tuntuu 
kuin nuori lukisi jo silmistä, kun hänestä 
on avoimen kiinnostunut, vaikka jut-
telisi vain niitä näitäkin. Varsinkin jos 
on niin komea asia rohkean avoimesti 
ilmassa kuin lähimmäisenrakkaus, niin 
se kohtaaminen voi olla huikean hieno-
viritteinen ja antoisa. Ja jos on jotain 

Läksyapua maahanmuutto 
taustaisille koululaisille ja 
heidän perheilleen Viikin 
Vapaaehtoisten voimin nutalla 
lauantaisin 9.30 -11.30.

Lisätietoa Facebookissa
hakusanalla ”läksyapua nutalla”.

Liity ja ilmoittaudu mukaan!

kysyttävää, kehotettavaa tai kannustet-
tavaa, niin palaute saattaa yllättää posi-
tiivisuudellaan. Jopa yli parinkymme-
nenkin vuoden takaa. Ja myös hetikin. 
Kuten nyt näyttää käyneen K-Kaupan 
suhteen. Kohtaamani nuoret ovat tosi 
kivoja tyyppejä! •

Teksti ja kuva Lauri Pohjakallio

Viikin Seniorikerho kokoontuu joka 
kuukauden kolmantena keskiviik-
kona kello 13-15 asukastalo Kaares-
sa, Tilanhoitajankaari 9. Kuukausi-
tapaamisissa on kahvitarjoilu, maksu 
2 €. Kuukausitapaamisia on neljä: 
19.2. Suomenkieleen liittyvä aihe, luen-
noitsijana Pirkko Nuolijärvi, 18.3. 
Tietokone oppia senioreille, Enter ry, 
15.4. Miten vanhus voi varautua tuli-
paloon, Pelastuslaitos ja 20.5. (ohjelma 
vielä avoin).

Teatteriesityksenä on Aarresaari Ta-
panilan työväen näyttämöllä 29.2. klo 
15. Verlan tehdasmuseoon tehdään 
toukokuussa retki.

Seniori kerhon virkistyskäynnit 
palvelu talo Hoiva Viikissä jatkuvat joka 
kuukauden toisena keskiviikkona. Toi-
minnan vetäjä on Tuula Sokka. Myös 
tiistai kävelyjä jatketaan touko kuun 
loppuun saakka. Kokoontuminen aina 
tiistaisin kello 10 viljely palstojen edessä.

Tiedustelut osoitteella viikin.senioriker-
ho@viikki.fi Tervetuloa mukaan! Viikin 
seniorikerhon toimikunnan puolesta Ta-
pio Rantanen, puheenjohtaja ja Lauri 
Pohjakallio, sihteeri

Huom! Muutokset ohjelmassa 
ovat mahdollisia.

Seniorikerholaiset tutustumassa Uspenskin katedraaliin.

Viikin seniorikerhon ohjelmaa keväällä 2020

Veijo ja nuoret hakivat kauppias Niklaksen mukaan kuvaan. 
Kauppias on muutenkin kiinnostunut olemaan mukana kylän tapahtumissa ja 
nuorten hyvinvointiin liittyvissä toimissa. Kuvassa vasemmalta Abdu, Niklas, 
Shuheib, Veijo ja Flamur.
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Teksti ja kuva: Lauri Pohjakallio

Kahdella naisella on Viikissä kadunnimi

OHDAKKEINEN OPINTIE

Agnes Sjöberg (1888-1964) oli Eu-
roopan ensimmäinen eläinlääkäriksi 
valmistunut nainen ja ilmeisesti myös 
maailman ensimmäinen naisena eläin-
lääketieteen tohtoriksi väitellyt. Hän 
aloitti koulunkäynnin kotiopettajatta-
ren johdolla. Vuosina 1900–1905 hän 
kävi Vaasan ruotsalaista tyttökoulua. 
Toiveistaan huolimatta hän ei saanut 
lukea ylioppilaaksi, vaan meni isänsä 
tahdosta Vaasan talouskouluun. Siel-
tä valmistuttuaan hän hoiti vanhem-
piensa taloutta kolme vuotta ja vasta 
sitten isä antoi hänen jatkaa opintoja. 
Ylioppilaaksi Agnes Sjöberg valmistui 
yksityis oppilaana Kuopion ruotsalaisesta 
yhteiskoulusta vuonna 1911. Pienestä 
pitäen hän oli halunnut eläinlääkäriksi. 
Tuntuman ammattiin hän sai edistyksel-
lisellä koti tilallaan Kauhajoella olleessa 
karjanhoito koulussa. Siellä hän pääsi 
seuraamaan opetusta ja tutustumaan 
mm. karjan anatomiaan. Tätinsä avus-
tuksella hän pääsi Huittisten piirieläin-
lääkäri John Engdahlin avustajaksi 
ja tutustumaan eläinlääkärin työhön. 
Engdahl oli ennakkoluuloinen, mutta 

harjoittelun lopussa hän uskoi Sjöber-
gillä olevan edellytykset opiskella eläin-
lääkäriksi. Engdahlin suosituksesta hän 
sai opiskelupaikan Zürichin yliopistossa.

Zürichissä selvisi, että Agnes Sjöberg 
ei voinut opiskella siellä. Venäläisiltä 
opiskelijoilta, siihen aikaan siis myös 
suomalaisilta, kiellettiin opiskelu Zürich-
in yliopistossa vallankumouksen pelossa. 
Yliopiston suosituksesta Sjöberg pääsi 
kuitenkin syksyllä 1911 Saksaan Dres-
denin yliopistoon koemielessä opiske-
lemaan 300 miesopiskelijan kanssa. 
Samaan aikaan Dresdenin yliopistossa 
oli kolmisenkymmentä suomalaista 
mies opiskelijaa, jotka eivät hyväksy-
neet Sjöbergiä joukkoonsa. Päästäkseen 
eroon muista suomalaisopiskelijoista 
Sjöberg vaihtoi seuraavana vuonna Ber-
liinin yliopistoon. Siellä oli vain muutama 
suomalaisopiskelija.

Kandidaattivaiheessa jouduttiin 
tutkinnon suorittamiseksi tekemään 
uudenlaisia järjestelyjä. Sääntöjen 
mukaan tutkinnon voi suorittaa vain 
mies opiskelija, joten vasta ministeriön 
kesällä 1913 antaman päätöksen jäl-
keen myös nais ylioppilas voi Saksassa 
valmistua eläin lääkäriksi. Ensimmäisen 

maailman sodan syttyminen vuonna 
1914 viivästytti Agnes Sjöbergin val-
mistumisen kevääseen 1916. Miesten 
ollessa rintamalla hän työskenteli yli-
opiston eläin klinikalla.

Valmistumisen jälkeen hän alkoi val-
mistella väitöskirjaa. Väitöstilaisuus oli 
Leipzigissä vuonna 1918. Väitöskirjan ai-
he oli ”Hevosten silmäeritteen kliiniset ja 
kemiallismikroskooppiset tutkimukset” 
(Klinische und chemisch-mikroskopische 
Untersuchungen des Augensekretes der 
Pferde). Suomen Kuvalehdessä uutisoi-
tiin: ”Saksassa harjoittamansa lääkärin-
toimi, jolloin hän on hoitanut ’isojakin’ 
kotieläimiä, hevosia, lehmiä, y.m., todis-
taa siis, että naisen voimat kyllä riittävät 
tähänkin ammattiin”.

ELÄINLÄÄKÄRINÄ SUOMESSA

Vielä samana vuonna 1918 Sjöberg 
palasi Suomeen. Täällä hän toimi 
kunnan eläinlääkärinä Somerolla vuosi-
na 1920–1923, minkä jälkeen hän lähti 
vielä ulkomaille tutustumaan kouluihin 
ja klinikoihin. Samalla hän työskenteli 
eläinlääkärinä ja teki tutkimusta. Ensin 
hän oli Lontoossa, sitten Yhdysvalloissa, 

Saksassa ja Itävallassa. Matkan aikana 
syntyi tutkielma märehtijöiden loisista.

Palattuaan Suomeen Agnes Sjöber-
gillä oli yksityinen eläinlääkärin vastaan-
otto Kauhajoella vuosina 1926–1932 ja 
Kurikassa 1932–1935. Vuodet 1935–
1938 hän oli lihantarkastajana Ilma-
joella ja siirtyi sen jälkeen Seinäjoelle. 
Siellä hänellä oli eläinklinikka vuosina 
1938–1955.

Agnes Sjöbergillä oli huonot välit 
monien eläinlääkärikollegojen kanssa. 
Ehkä merkittävintä oli riitautuminen 
Eläinlääkäriliiton puheenjohtaja ja maa-
talousministeriön eläinlääkintäosaston 
eläinlääkintäneuvos Rainer Steniuksen 
kanssa. Sjöberg erosi myös Eläinlääkäri-
yhdistyksestä sen kunnianeuvoston syy-
tettyä häntä epäkollegiaalisesta mainon-
nasta. Epäsopu ei ulottunut eläinlääkäri-
piirejä pitemmälle, sillä asiakkaat pitivät 
Sjöbergistä.

Agnes Sjöbergin vertaansa vailla ole-
vaa elämänkaarta alettiin arvostaa vasta 
paljon hänen kuolemansa jälkeen. Siitä 
kertovat myös hänen mukaansa Viikkiin 
nimetty katu ja Kauhajoen Sööpärintie. •

Viikin miesvoittoisesta kadunnimistöstä kaksi katua on nimetty 
naisen mukaan. Ne ovat Leskirouva Freytagin kuja ja Agnes 
Sjöbergin katu. Agnes Sjöberg oli maamme ensimmäinen 
naiseläinlääkäri. Hän mukaansa vuonna 2001 nimetty katu 
lähtee Latokartanonkaarelta eläinlääketieteellisen tiedekunnan 
alueelle. Se on lyhyt poikkikatu Suomen ympäristökeskuksen 
ja EE-talon välissä.

Uudet johtokuntalaiset
Viikki-Seuran syyskokouksessa valittiin kaksi uutta jäsentä 
johtokuntaan ja esitimme heille muutaman kysymyksen.

Terhi Suvilehto

Riina Länsikallio

1. Kerro itsestäsi ja   
kauanko olet asunut Viikissä?

Terhi: Nimeni on Terhi Suvilehto. Per-
heeseeni kuuluu ala-asteikäinen poika 
ja pieni vilkas koira. Olemme asuneet 
Viikissä vuodesta 2013 lähtien.

Riina: Olen pian viisikymppinen työ-
elämäasiantuntija ja asunut Viikissä 14 
vuotta. 

2. Mikä on Viikissä parasta?

Terhi: Viikki on ihanan rauhallinen ja 
turvallinen paikka asua, jossa metsä, 
luonto ja monipuoliset ulkoilumahdol-
lisuudet lähellä. Viikki peltoineen on 
kuin maaseutu keskellä kaupunkia. 
Hallain vuoren metsässä on niin kaunis-
ta ja hiljaista, että voi kuvitella olevansa 
kaukana asutuksesta.

Riina: Minua on viehättänyt alueen 
luonnon ja meren läheisyys, upeat 
Helsingin yliopiston pellot, metsät ja 
kampus alue, hyvät päiväkoti-, lähi koulu- 
ja liikuntamahdollisuudet, ja alueen pa-
ranevat palvelut, joissa toki edelleen on 
kehitettävää.

3. Mikä sai sinut lähtemään mukaan 
johtokuntaan? Mitkä ovat itsellesi 
tärkeitä asioita, joita haluat edistää 
Viikissä.

Terhi: 
Haluan kehittää Viikkiä yhteisöllisem-
pään suuntaan, josta löytyy monenlaista 
tekemistä kaiken ikäisille. Asukkaat yh-
teen kokoavia tapahtumia tulisi alueella 
olla enemmän. Erityisen tärkeää on ke-
hittää nuorten mahdollisuuksia harras-
taa ja kehittää taitojaan lähellä kotejaan.

Riina: 
Olen ollut vaikuttamassa pitkään Lato-
kartanon peruskoulun vanhempain-
yhdistyksessä, ja viime keväänä lapseni 
vaihdettua koulua irrottauduin ko. yh-
distyksen toiminnasta. Tämä mahdol-
listi osallistumisen alueella aktiivisesti 
Viikki-Seuran toimintaan.

Uusperheen äitinä olen aina kiinnit-
tänyt paljon huomiota lasten ja nuorten 
hyvinvointiin, eri tahojen yhteistyöhön 
sekä alueemme turvallisuuteen ja toi-
mivuuteen. Haluan edistää myös näitä 
asioita tulevaisuudessa. Tämän lisäksi 
liikenneratkaisut ja esimerkiksi kehältä 
tulevan melun vähentäminen, palve-
luiden edelleen parantaminen ja yhtei-
söllisyyden kehittäminen ovat minulle 
tärkeitä.

Viikki on todellinen lintukoto kehä I:n 
sisällä ja sellaisena sen haluan säilyttää.

Viikki on todellinen
lintukoto kehä I:n sisällä 

ja sellaisena sen 
haluan säilyttää.

Hallainvuoren metsässä 
on niin kaunista ja hiljaista, 
että voi kuvitella olevansa 

kaukana asutuksesta.
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Latokartanon alueella sijaitsee viisi asukastaloa, jotka ovat kaik-
kien alueen asukkaiden yhteisessä käytössä. Taloissa voi harrastaa 
käsitöitä, liikuntaa ja taiteita, korjata ajoneuvoja tai järjestää juhlia ja 
tapahtumia. Asukastalojen toiminnasta vastaa Viikki-Latokartanon 
asukastaloyhdistys ry.  
 
Kaikki Latokartanon asuinkiinteistöt osallistuvat asukastalojen 
rahoitukseen ja ylläpitoon. Alueen asukkailta peritään vuokrissa ja 
vastikkeissa yhteiskerhotilamaksua asuinneliöiden mukaan. Talojen 
ylläpidosta vastaa Latokartanon pysäköinti oy, jonka alueen asunto-
yhtiöt yhdessä omistavat.

Kevätkauden 2020 toiminta on alkanut. Lisätietoja kursseista ja 
tapahtumista löydät verkkosivuiltamme www.viikki.fi.

KAARI – Kohtaamispaikka 
Tilanhoitajankaari 9

Kaaren salia voi varata viikon-
loppuisin erilaisiin tilaisuuksiin. 
Arkisin talossa on mm. musiikki-
leikkikouluja, joogaa ja kuvataitei-
den opetusta.

KIILA – Kädentaitojen talo 
Kevättori 1

Kiilassa voi askarrella monimuo-
toisesti erilaisia käsitöitä. Kiilassa 
järjestetään kudonta- ja puutyö- 
kursseja ja siellä toimii Taito  
Helsingin järjestämä lasten käsi-
työkoulu.

KUNTO – Liikuntatalo 
Leskirouva Freytagin kuja 10

Asukastalo Kunto on suunniteltu 
liikuntakäyttöön. Jumppasalissa 
voi harrastaa erilaisia pallopelejä, 
tanssia jne. Saliin voi varata yksi-
tyisvuoron. Kunnosta löytyy myös 
pieni kuntosali. 

LAVA – Esittävän taiteen talo
Biologinkatu 5

Lavalla voi harrastaa esittäviä 
taiteita. Talo sopii hyvin juhlien ja 
tapahtumien pitopaikaksi. Lavalta 
löytyy kaksi hyvin varusteltua 
musiikkiharjoitustilaa.

MOTTI – Moottorihalli
Von Daehnin katu 5

Motissa voi pestä ja korjata  
autoja, moottoripyöriä, 
polkupyöriä ym. Motin kerhotila 
sopii 10-15 hengen kokousten 
pitopaikaksi.

facebook.com/viikinasukastalot
www.viikki.fi

Toimintaa
Viikkotoiminta alkaa 
taas. Kymmeniä mak-
suttomia kerhoja, kuo-
roja ja ryhmiä Viikin kir-
kolla kaikenikäisille. Ks. 
helsinginseurakunnat.
fi/malmi -> haku: viikin 
kirkko tai kouluikäisten 
kerhot
ILTARUOKA VIIKIN 
KIRKOLLA ke klo 17. 
(22.1.–13.5., ei 8.4. ja 15.4.). 
Kasvisruokaa 1 e. Lasten 
leikkitila klo 17.30–18.30. 
Haluatko auttaa ruokai-
lun järjestämisessä? Ilm. 
silja.karola-rouvinen@evl.
fi, p. 09 2340 4429. 
IKÄPOLVET YHTEEN
Hoiva Viikin palvelutalos-
sa ti 21.1, 11.2., 17.3., 21.4. ja 
19.5. klo 14–16. Luvassa 
yhteistä puuhastelua 
lapsiperheiden ja Hoiva 
Viikin asukkaiden kanssa. 
Tied. Veera Värtelä, p. 050 
475 5501.
ESIKOISVAUVAKERHO 
Viikin kirkolla to klo 13.30–
15. (23.1.–14.5., ei 9.4.). Alle 
vuoden ikäisten esikois-
vauvojen vanhemmille. 
Tied. mervi.ohman@evl.fi 
tai p. 09 2340 4579.

Tapahtumia

PERHERETKI  VANTAAN 
MEGAZONEEN 1.2.
perheille, joissa yli 7-vuoti-
aita lapsia 10 e/ lapsi, 15 

HAE KEVÄTESITE LÄHIKIRKOLTA TAI KS. OHJELMA NETISTÄ

Viikin vihki-illassa on mah-
dollisuus kirkolliseen avioliit-
toon vihkimiseen tai avioliiton 
siunaukseen Viikin kauniissa 
modernissa kirkossa. 
Seurakunta tarjoaa teille juhlan.  
Riittää, kun vihittävillä on toinen 
toisensa ja esteiden tutkinta 
kunnossa. Parit vihitään yksi 
kerrallaan puolen tunnin välein 
klo 16–22. Voitte karata vihille 
kahdestaan (srk järjestää tarvit-
taessa myös avioliiton todistajat) 
tai kutsua vapaasti vieraita kirk-
koon tilaisuutta todistamaan.  
Seurakunta tarjoaa vihkimisen 
jälkeen täytekakkua ja lasin kuo-
huvaa teille kahdelle ja max 10 

hlö:n vierasjoukolle. Myös ammatti-
kuvaajan palvelut käytössänne. 
Kirkollinen vihkiminen on mah-
dollista, kun vihittävistä ainakin 
toinen kuuluu Suomen ev.lut. kirk-
koon ja on suorittanut rippikoulun. 
Myös toisen vihittävän tulee kuulua 
johonkin kristilliseen seurakuntaan. 
Avioliiton siunaaminen on mah-
dollista kaikille, jotka sitä pyytävät 
ja jotka on vihitty jonkun muun 
kuin meidän kirkkomme papin 
toimesta.
Ilm. viim. 20.2. p. 09 2340 4400 
(ma–pe klo 9–15). Tied. pastori Sari 
Hakuri: : sari.hakuri@evl.fi Aviolii-
ton esteiden tutkinta on tehtävä 
verkossa viikkoa ennen vihkimistä: 
https://esteidentutkinta.fi

Karatkaa vihille!
Ihanan vaivatonta – 
ja sopivan juhlavaa. 
Sellaista voi vihille 
meno olla, kun sen 
tekee Viikin kirkossa 
Hääyö-tapahtumas-
sa karkauspäivänä, 
la 29.2. klo 16–22. 

TEKEMISTÄ 
LOMALAISILLE! 
TALVILOMALEIRIT 
LUOMANIEMI, LAHTI
Leirillä ulkoillaan, pelataan, 
askarrellaan ja hiljennytään 
yhdessä. Leirin hinta 35 e.
1.–3.LK. ma–ke 17.–19.2. 
4.–6.LK. ke–pe 19.–21.2.

TALVILOMAN RETKIPÄIVÄT 
1.–6.-LUOKKALAISILLE
Retki Vantaan Superpark-
puistoon ma 17.2. Lähtö Malmin 
kirkolta klo 10 ja paluu samaan 
paikkaan n. klo 15.30. Mukaan 
tarvitset urheilulliset vaatteet 
sekä omat eväät. Retki on 
maksuton. 
Retki Heurekaan 1.–3.lk 
pe 21.2. Kokoontuminen Tapa-
nilan kirkolle klo 9. Paluu samaan 
paikkaan noin klo 14. Retki on 
maksuton.
ILMOITTAUDU  TALVILOMAN 
LEIREILLE JA RETKILLE
helsinginseurakunnat.fi/
malmi, haku ->talviloma

TULOSSA KESÄLLÄ
Koululaisten toimintapäivät 
1.–3.- luokkalaisille Viikin kirkoil-
la 1.–5.6. ja 8.–12.6. Hakuaika on 
1.–31.3.2020 nettisivuilla. 
Lisätiedot:  Johanna Laurinen 
p. 09 2340 4576. tai johan-

e/aikuinen. Ilmoittaudu 
nettisivuilla. Lisätietoja: 
asko.lintumaki@evl.fi. 
MAKURETKI MONIKULT-
TUURISILLE PERHEILLE  
Pihlajamäen kirkossa  
la 8.2. klo 10–14.  Valmis-
tamme yhdessä ruuan.  
Ilm. 3.2. mennessä 
helena.pietinen@evl.fi  
tai p. 050 380 3677. 
LASKIAISRIEHA
su 23.2. klo 11–14 Latokar-
tanon torilla poniratsas-
tus, koiravaljakkoajelu, 
pulkkamäki, grillimak-
karaa ja räiskäleitä, VPK:n 
paloauto, traktori ja 
polkutraktoreita, maskot-
tikarhu jakaa karkkeja. 
Viikin kirkossa perhemes-
su klo 10, askartelua, 
lypsyrasti, kasvomaalaus, 
ilmapalloja, missiokerhon 
myyjäispöytä: käsitöitä ja 
herkullisia tuotteita.
KODÁLY-VIIKON 
KONSERTTI 
Viikin kirkossa to 5.3. klo 
19. Järj. Itä-Helsingin mu-
siikkiopisto. Vapaa pääsy. 
pääsy, ohj. 10 e. 
NOTTURNOJA 
HUILULLA JA 
KITARALLA 
Viikin kirkossa su 15.3. klo 
18. Robert Tobin, huilu, 
ja Jonne Grans, kitara.
Vapaa pääsy, ohj. 10 e. 

KIRKOT: VIIKKI   PIHLAJAMÄKI – MALMI –PUISTOLA – TAPANILA–
VIIKKI SEURAKUNTAKODIT: SILTAMÄKI – TAPULI. PUKINMÄEN 
PORTTI, JAKOMÄEN KIRKKO ON SULJETTU KEVÄÄN 2020.
WWW.HELSINGINSEURAKUNNAT.FI/MALMI, FB, IG @
MALMINSEURAKUNTA P. 09 2340 4400, MA–PE KLO 9–15; KE 9–17

MALMIN SEURAKUNNASSA TAPAHTUU HAE KEVÄTESITE LÄHIKIRKOLTA TAI KATSO OHJELMA NETISTÄ HELSINGINSEURAKUNNAT.FI/MALMI


